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Pâtu (DIICOT): România este tara de recrutare a victimelor traficului de persoane;

cooperarea judiciara internationala - esentiala

România este tara de recrutare a victimelor traficului de persoane, iar exploatarea acestora se face în mare

parte în alte state, motiv pentru care cooperarea judiciara internationala este esentiala, a declarat luni

Oana Pâtu, procuror sef adjunct al Directiei de Investigare a Infractiunilor de Criminalitate Organizata si

Terorism (DIICOT).

 

Ea a vorbit în cadrul discutiei online "Traficul de fiinte umane în scopul exploatarii sexuale", organizata de

ambasadele Frantei si Suediei în România.

 

"Analiza anului 2020 mentine aceeasi tendinta din anii precedenti, respectiv faptul ca România este tara de

recrutare a victimelor traficului de persoane. Pe teritoriul tarii noastre are loc o mica parte a activitatii

infractionale, iar exploatarea se realizeaza în tari din Vestul Europei, predominant Germania, Spania, Italia, Marea

Britanie, Olanda, Belgia, Elvetia si mai nou Malta", a aratat Oana Pâtu.

 

Ea a spus ca majoritatea victimelor provin din medii sarace, familii dezorganizate, majoritatea monoparentale, cu

istoric de consum de alcool.

 

"În conditiile în care exploatarea se realizeaza în tari din Vestul Europei, cooperarea judiciara internationala este

esentiala", a punctat Pâtu.

 

În acest context, ea a afirmat ca principala dificultate apare în situatiile în care în România si în tarile din Vestul

Europei exista anchete penale în stadii diferite de evolutie.

 

Astfel, a amintit ca România a avut în ultimii sapte ani 62 de echipe comune de ancheta.

 

"Am observat ca atunci când aceste echipe comune de ancheta sunt încheiate într-un stadiu incipient al

investigatiilor, rezultatele sunt mult mai bune. Altfel, una dintre tari e obligata sa stabileasca un ritm mai alert,

având în vedere necesitatea finalizarii investigatiilor", a spus Pâtu.

 

Ea a vorbit de necesitatea sustinerii tarii care are o legislatie ce permite cea mai scurta ancheta.

 

"Din punctul nostru de vedere, tarile care sunt implicate într-o echipa comuna de ancheta trebuie sa aiba o discutie

onesta, o discutie pragmatica si practica: acea tara care are o legislatie care îi permite ca durata anchetei sa fie mai

scurta, durata procedurii judiciare sa fie mai scurta, inculpatii sa primeasca pedepse cât mai mari si mai ales sa fie

mult mai usor realizata confiscarea produsului infractional", a afirmat procurorul sef adjunct DIICOT.

 

Ea a amintit ca anul trecut DIICOT a avut de solutionat "un numar impresionant de cereri de ordin european de

ancheta si de cereri de comisii rogatorii, în numar de 147 de cauze, 87 dintre acestea sunt cereri active, formulate

de români".

 

În cadrul dezbaterii, ambasadoarea Frantei la Bucuresti, Laurence Auer, a spus ca femeile si tinerele sunt

principalele victime ale traficului de persoane. "Exploatarea sexuala profita de existenta unor retele de crima

organizata puternice si transnationale", a aratat ambasadoarea si a amintit ca Suedia si Franta au elaborat o

strategie comuna care sa combata traficul de persoane.

 

"Esenta acestei strategii este recunoasterea legaturii dintre prostitutie si traficul de persoane în scopuri sexuale (...).
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Traficul de fiinte umane va continua atâta timp cât va exista o cerere de fete si femei care sa se prostitueze", a

punctat ambasadoarea Suediei la Bucuresti, Therese Hyden.

 

Ea a spus ca anul trecut, în contextul pandemiei, a crescut numarul de cazuri de trafic de persoane.

 

"Pentru ca în Suedia este o infractiune solicitarea de relatii sexuale contra cost, aceasta nu este o tara foarte

atragatoare pentru traficanti, dar de la începutul pandemiei a crescut numarul de cazuri de trafic. (...) Fetele si

femeile din România sunt al doilea cel mai mare grup de persoane traficate în scop sexual în Suedia", a afirmat

Therese Hyden.

 

Presedintele Senatului, Anca Dragu, a declarat ca "lupta împotriva traficului de persoane a fost mereu o urgenta,

dar pandemia a crescut nevoia ca toate partile implicate sa colaboreze mai mult ca oricând în aceasta lupta".

 

Ea a spus ca combatarea traficului de persoane este una dintre prioritati.

 

"Nu vreau sa schimb lucrurile de dragul de a le schimba, vreau sa fac schimbari importante", a spus Dragu si a

afirmat ca intentioneaza sa discute cu omologi din UE pe aceasta tema si cu societatea civila, pentru a identifica

eventuale sincope legislative si a gasi solutii. 
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